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sEsIoN ORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO DO CONCELLO 
O DIA 9 / xuño I 1.997 

APROBACION, NO SEU CASO, DAS ACTAS DAS SESIONS CELEBRADAS 
O 5 DE MARZO, 15 DE ABRIL, E 25 ABRIL DE 1997. 

DAR CONTA DAS RESOLUCIONS DIcTADAs POLA ALCALDIA DENDE A 
ÚLTIMA SESION. . 

DAR CONTA RESOLUCIONS ALCALDIA 16/5/97 SOBRE CESE E 
NOMEAMENTO MEMBRO COMISIÓN DE GOBERNO E TENIENTE ALCALDE. 

URBANISMO, VIAS E OBRAS: 
4.- PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE URBANISMO VIAS E OBRAS 

S/ CORRECCIÓN DE ERROS NO DOCUMENTO DAS NORMAS SUBSIDIARIAS 
DE PLANEAMENTO DE AMBITT)MUNICIPAL DE REDONDELA, SOLICITADA 
POR Dê. CARMEN OTERO MUIÑOS, D. MANUEL ESPINA CASTRO, D. 
FERNANDO REBOREDA GRAÑA E Dê. OLGA BLANCO BLANCO. 

SOLICITUDE DE D. ANTONIO GONZALEZ MÍGUEZ, CORRECCIÓN DE 
ERROS NO DOCUMENTO DAS NORMAS SUBSIDIARIAS DE PLANEAMENTO 
DE AMBITO MUNICIPAL DE REDONDELA. 

FACENDA, PATRIMONIO E PERSOAL: 
6.- DAR CONTA DOS EXPEDIENTES DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO, 4, 5 

6/97 E 7/97. 
7.- PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO E 

PERSOAL RESOLUCIÓN DE RECLAMACIÓNS O ORZAMENTO XERAL DO 
CONCELLO PARA 1997, PRESENTADAS POLO GRUPO MUNICIPAL DO 
PSDEG-PSOE E APROBACIÓN DEFINITIVA DO MESMO. 

PROPOSTA DA COMISION INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO E 
PERSOAL APROBACION PRESTAMO 1/97, POR IMPORTE DE 
169.117.908.- PESETAS. 
PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO E 
PERSOAL APROBACIÓN PRÉSTAMO 2/97, POR IMPORTE DE 
31.32o.oo0.- PESETAS.



PROPOSTA DA COMISION INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO E PERSOAL APROBACIÓN PRÉSTAMO 3/97, POR IMPORTE DE 9.540.865.- PESETAS. 
PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO E PERSOAL RESOLVENDO REPAROS FORMULADOS POLO SR. INTERVENTOR MUNICIPAL As FACTURAS DA EMPRESA URBASER, s.A., REFERENTES A RECOLLIDA DE RESIDUOS SÓLIDOS URBÃNS NO MUNICIPIO. 

PROPOSTA DA COMISION INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO E PERSOAL, S/ DAR CONTA DA CONCESIÓN DE OCUPACIÓN DE TERREOS DE DOMINIO PÚBLICO MARÍTIMO-TERRESTRE DO PROXECTO DA PONTE 
SOBRE O RÍO ALVEDOSA. 
PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO E 
PERSOAL, S/ PRÓRROGA AXENTES DE EMPREGO E DESENROLO LOCAL. 
PROPOSTA DA ALCALDIA APROBACIÓN FACTURA NÚMERO 231, DO 27.2.97 DE "DESHUM GALICIA, S.L.", POR IMPORTE DE 
2.035.104. 
PROPOSTA DA ALCALDÍA.APROBACIÓN EXPEDIENTE MODIFICACIÓN DE 
CRÉDITO 8/97. 
PROPOSTA DA ALCALDIA REFERIDA.A NOVACIÓN MEDIANTE CAMBIO DE 
APLICACIÓN PARCIAL DO DESTINO DE DOUS PRÉSTAMOS A 
LONGO PRAZO. 

DEPORTES: 
17.- PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA. DE DEPORTES S/ BASES 

REGULADORAS DA CONVOCATORIA DE SUBVENCIÓNS PARA A 
APOIA-LA PARTICIPACIÓN DOS CLUBES OU ENTIDADES NAS 
DIFERENTES MODALIDADES DEPORTIVAS EXISTENTES NO CONCELLO. 

MOCIÓNS: 
18.- MOCION DO GRUPO MUNICIPAL DO BNG S/ A INSUBMISIÓN. 

ASUNTOS FORA DA ORDE DO DIA: 
A).- AMPLIACIÓN PERIODO INFORMACIÓN PÚBLICA DO P.X.O.U.. 
B).- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PSDEG-PSOE, S/ POSTA EN 

FUNCIONAMENTO DO NOVO COLEXIO PÚBLICO DE PRIMARIA DE 
REDONDELA. 

C).- PETICIÓN DE DISCULPAS POR PARTE DO CONCELLEIRO SR. ALONSO; LEMOS O SR. PAZOS DOCAMPO.
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19.- ROGOS E PREGUNTAS. 

Na Sala de Sesións do Concello de Redondela, ás vinte 
trinta horas do día nove de Xuño de mil novecentos noventa e 
sete, baixo a Presidencia do Iltmo. Sr. Alcalde, D. AMADO RICON 
VIRULEGIO e a asistencia dos Sres./as Concelleiros/as: D. MANUEL 
ALONSO LEMOS, Dê. Më DEL CARMEN BASTOS RODRIGUEZ, D. JOSE BLANCO 
PUGA, Dê. FRANCISCA CANAL GOMEZ, D. JAIME DARRIBA VILAS, D. 
GUMERSINDO FERNANDEZ MENDEZ, D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, D. 
XOSE LUIS GRANDE GRANDE, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, D. LUIS 
ALBERTO MIGUEZ DOCAMPO, D. LUIS ALBERTO ORGE MIGUEZ, D. XOSE 
CARLOS PAZOS DOCAMPO, Dê. CECILIA PEREZ ORGE, D. MANUEL PIÑEIRO 
COSTAS, D. FRANCISCO PUCH CASAL, D. XAIME REI BARREIRO, D. LUIS 
RODRIGUEZ VILARCHAN, D. JOSE MANUEL SOTO VIRULEGIO, D. JAIME 
TORNERO LOPEZ, e Dê. JOSEFA VILLAVERDE RODRIGUEZ, actuando como 
Secretario o da Corporación D. LUIS TORRADO VAZQUEZ, constitúese 
o Pleno do Iltmo. Concello, en sesión ordinaria, correspondente 
ó Pleno ordinario do mes de Maio, non celebrado na data 
correspondente, en virtude do disposto no Artigo 13 do 
Regulamento Orgánico do Concello, conforme á convocatoria e de 
acordo coa Orde do Día remesada a tódolos Sres./as 
Concelleiros/as, coa antelación legalmente requerida. Está tamén 
presente o Sr. Interventor, D. MODESTO SOLLA SANZ. 

A Presidencia declara aberta a sesión en primeira 
convocatoria, procedéndose a trata-los puntos da Orde do Dia. 

Previamente ó desarrollo da Orde do Día da presente 
sesión, polo Concelleiro Sr. PAZOS DOCAMPO se solicita da 
Presidencia que se lle conceda a palabra e concedida a mesma 
polo Sr. Concelleiro maniféstase que a convocatoria do presente 
pleno ordinario en data distinta á que lle corresponde ó mesmo 

.infrinxe o Regulamento Orgánico do Concello, por non ter sido 
convocada previamente a xunta de Portavoces. 

O Sr. Alcalde manifesta que se comunicou ós voceiros 
dos distintos grupos politicos respecto do cambio de data da 
sesión ordinaria do Concello Pleno para o día de hoxe.



Polo Concelleiro Sr. Pazos Docampo sinálase que non se convocou formalmente á Xunta de Portavoces como asi o esixe o Regulamento Orgánico antes citado. 
Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. González Iglesias por este maniféstase de acordo co dito polo Concelleiro Sr. Pazos Docampo no senso de que tería que terse comunicado formalmente á Xunta de Portavoces para a celebración desta sesión ordinaria en data distinta da que lle correspondía. 
Concedida a palabra ó Concelleiro Sr. Rei Barreiro por este maniféstase que efectivamente ó mesmo se lle comunicou a data de celebración desta sesión ordinaria pero que 

evidentemente non se convocou formalmente á xunta de portavoces 
como era preceptivo. 

1.- APROBACIÓN. NO SEU CASO. DAS ACTAS DAS SESIÓNS 
CELEBRADAS O DÍA 5 DE MARZO, 15 DE ABRIL. E 25 DE ABRIL DE 1997.- 

Pola Presidencia dase conta das actas das sesións 
celebradas con carácter extraordinario o día 5 de Marzo, 
extraordinario e urxente o día 15 de Abril, e ordinario o día 25 
de Abril de 1997. 

Pola Presidencia. ábrese cn correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR.PAzOS DOCAMPO, por este maniféstase que o idioma galego 
utilizado na redacción das actas é impresentable, e así mesmo 
que se recollen afirmacións súas na acta en contextos distintos 
ó que foron feitas. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que na acta da sesión ordinaria celebrada polo 
Concello Pleno o día 25 de abril do ano que andamos, no punto 5) 
da mesma e na páxina 8) figura "...que o Concello outórgalle ó 
Centro Cultural de Cesantes unha subvención de dous millóns de 
pesetas", cando o citado Concelleiro non formulou tal 
manifestación. 

Continúa indicando o citado Sr. Concelleiro que a 
manifestación que fixo respecto a comisario político non figura 
onde a dixo, e como remate sinala o Sr. Pazos Docampo que no 
punto 10) non figura asi mesmo a intervención do mesmo nese 
punto.
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sometidas a votación as Actas de referencia, as dúas 
primeiras correspondentes á do 5 de Marzo e 15 de Abril, se 
aprobaron por unanimidade dos Sres. Concelleiros/as asistentes, 
coa abstención do Sr. Tornero López na do día 15 de Abril, por 
non ter asistido á mesma. 

A Correspondente ó 25 de Abril de 1.997, aprobouse cos 
votos favorables do PP(9), do PSdeG-PSOE (7), e do Grupo Mixto 
(2), e cos votos en contra do BNG (3). 

_ 
2.- DAR CONTA DAS RESOLUCIÓNS DICTADAS POLA ALCALDIA 

DENDE A ULTIMA SESIÓN.- 
Pola Presidencia dase conta das Reslucións dictadas 

pola Alcaldía dende o 24 de Abril ata o 31 de Maio de 1.997. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
Sra. PEREZ ORGE, pola mesma se solicita da Presidencia 
aclaración respecto de Resolución desa Alcaldía dirixida á 
asociación de empresarios concedendo unha subvención que tiña 
sido solicitada pola Comisión de Festas do Choco, coa evidente 
contradicción existente respecto ó destinatario da citada 
subvención. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, polo mesmo e en relación con resolución 
da Alcaldia de 28 de Maio do ano que andamos, nomeando 
representante deste Concello a D. Xaime Darriba, en operación de 
levantamento de actas previas referente á ocupación de bes e 
dereitos afectados pola execución do proxecto "LIÑA A 220 KV. 
CASTRELO-TRONCAL Ã SUBESTACIÓN DE NESPEREIRA", xa que O citado 
Concelleiro fora contestado con anterioridade polos veciños de 
San Esteban de Negros. Continúa a súa intervención aludindo á 
resolución. da Alcaldía de 23 de Maio librando a favor da 
Concelleira de Cultura Sra. Bastos Rodríguez, unha subvención de 
dous millóns de pesetas, para atende-los gastos ocasionados con 
motivo das festas da Coca, xa que non se coñece o programa das 
festas e interesa saber en que se invertiron os cartos da 
subvención. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que a Resolución da Alcaldía referente a un pago a LENDA 
ven a corrobora-lo que dixo na anterior sesión ordinaria de que 
se lle pagara mensualmente á citada entidade. 

A Corporación quedou ENTERADA.- 

3.- DAR CONTA RBSOLUCIONS ALCALDIA 16 5 97 SOBRE CESE 
E N NTO MEMBRO COMISIÓN DE GOBERNO E TENIENTE ALCALDE.-



Pola Presidencia dase conta das seguintes Resolucións da Alcaldía dictadas con data 16 de Maio de 1.997, que transcritas dín: 

"De conformidade coas competencias que me atribúen os Artigos 21.1 da Lei 7/1985 de 2 de Abril reguladora das Bases do Réxime Local e 46 e 52 do Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico dos Entes Licais, asi como o disposto no Artigo 37 do Regulamento Orgánico Municipal, na súa consecuencia, veño en 

R E S O L V E R 
PRIMEIRO.- Cesar como membro da Comisión de Goberno ó 

Concelleiro D. LUIS A. MIGUEZ DOCAMPO. 
SEGUNDO.- Nomear para a Comisión de Goberno e como

4 membro da mesma, o Concelleiro D. JAIME DARRIBA VILAS: 
TERCEIRO.- Dar conta da.presente Resolución ó Concello 

Pleno na primeira sesión que celebre, con notificación expresa 
ós Concelleiros interesados e publicación no Boletín Oficial da 
Provincia." 

"En virtude das facultades que me outorga os Artigos 
23.3 da Lei 7/1.985 de 2 de Abril e 46 do Regulamento de 
Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico dos Entes Locais, 
na súa consecuencia veño en 

R E S O L V E R 

PRIMEIRO.- Cesar como 79 Teniente de Alcalde a D. LUIS 
ALBERTO MIGUEZ DOCAMPO. 

SEGUNDO.- Nomear 79 Teniente de Alcalde, ó Concelleiro 
membro da Comisión de Goberno, D. JAIME DARRIBA VILAS. 

TERCEIRO.- Da presente Resolución se dará conta ó 
Concello Pleno na primeira sesión que celebre, con notificación 
expresa ós Concelleiros interesados, e publicación no Boletín 
Oficial da Provincia." 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este pídese explicación á Presidencia por tal 
relevo.
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Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
MIGUEZ DOCAMPO, por este respóstaselle que razóns de traballo 
persoal son o motivo do cambio a que se refire a resolución de 
referencia. 

_ 
O Concello Pleno quedou enterado das Resolucións antes 

transcritas.- 

4.- PROPOSTA DA.COMISIÓN INFORMATIVA.DE URBANISMO VIAS 
E OBRAS S/ CORRECCIÓN DE ERROS NO DOCUMENTO DAS NORMAS 
SUBSIDIARIAS DE PLANEAMENTO DE AMBITO MUNICIPAL DE REDONDELA, 
SOLICITADA POR Dê. CARMEN OTERO MUIÑOS, D. MANUEL ESPINA CASTRO. 
D. FERNANDO REBOREDA GRAÑA E Dê. OLGA BLANCO BLANCO.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Urbanismo, Vías e Obras, de data 27 de Maio de 
1997, que transcrita dí: 

"ANTECEDENTES.- 
A).- Con data 6 de Novembro de 1987 aprobáronse 

definitivamente, por acordo da Comisión Provincial de Urbanismo, 
as Normas Subsidiarias de Planeamento de Ambito Municipal de 
Redondela, téndose publicadas no Boletín Oficial da Provincia n9 
85 de 14 de abril de 1988. 

A documentación grafiada realizouse sobre cartografía 
a esc. 1:5000, e para os planos de detalle, a esc. 1:2.000, 
sobre plano parcelario do Instituto Xeográfico e Catastral. 

No transcurso da vixencia das devanditas normas 
téñense observado reiterados erros nas parcelas grafiadas, 
contradiccións entre os planos a escala 1:5000 e 1:2000, erros 
de calificación por mal grafiado das bases, ou ben 
contradiccións entre a realidade e a documentación das Normas. 

Na súa virtude, e á vista do expediente promovido polo 
particular que logo se cita e dos informes favorables emitidos 
pola Arquitecta Asesora Municipal e servicios técnicos 
(disciplina urbanística), a Comisión Informativa de Urbanismo, 
Vías e Obras, en votación ordinaria e por unanimidade dos 
señores asistentes estimou oportuno propoñer ó Concello Pleno a 
corrección do seguinte erro no Documento das Normas Subsidiarias 

.de Planeamento de Ambito Municipal de Redondela: 

I).- MODIFICACIÓN DO PARCELARIO 

I.1).- PROPOSTA.- Proponse a corrección_ do erro 
detectado no grafiado do plano a escala 122000, sinalado e 
xustificado polo propietario afectado.



I.2).- XUSTIFICACIÓN DA PROPOSTA 
O Artigo 105.2) da Lei 30/1992, de 26 de Novembro dí: "As administracións públicas poderán, así mesmo, rectificar en calquera momento, de oficio ou a instancia dos interesados, os erros materiais, de feito ou aritméticos existentes nos seus actos", e por outra banda na Normativa e Ordenanzas das Normas Subsidiarias de Planeamento de Ãmbeto Municipal, no seu artigo 11.3 establécese: Si se deran contradiccións entre o plano e a realidade prevalecerá esta última. Polo tanto procede a modificación dos planos parcelarios recollendo a realidade existente. 
I.3).- PARCELA QUE SE PROPÓN MODIFICAR 
1.- CARMEN OTERO MUIÑOS, parcela sita en Santo Paio de Abaixo-Reboreda, plano P-23, a escala 1:2.000. 
2.- MANUEL ESPINA CASTRO, parcela sita en Parada- 

Chapela, plano P-1, a escala 1:2.000. 
3.- FERNANDO REBOREDA GRAÑA, parcela sita en Tuimil-O 

Viso, plano P-9, a escala 1:2.000. 
4.- OLGA BLANCO BLANCO, parcela sita en Millarada- Vilar de Infesta, plano P-15, a escala 1:2.000. 
De acordo coa documentación que adxunta." 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as prestoulle a súa aprobación, á proposta 
transcrita.- 

5.- SOLICITUDE DE D. ANTONIO GONZALEZ MIGUEZ, 
CORRECCIÓN DE ERROS NO DOCUMENTO DAS NORMAS SUBSIDIARIAS DE 
PLANEAMENTO DE AMITO MUNICIPAL DE REDONDELA.- 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro Sr. 
Alonso Lemos, por este solicítase da Presidencia a retirada do 
presente punto da Orde do Día, pola falta de informe técnico e 
de dictame da Comisión informativa correspondente ó mesmo, 
petición que é aceptada por unanimidade da Corporación, 
procedéndose pola Presidencia á retirada deste punto da Orde do 
Día da presente sesión.- 

6.- DAR cgrrrn nos EXPEDIENTES DE EDIFICACIÓN DE 
CRÉDITO. 4. 5, 6 E 7¿97.-
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_ _ 
Pola Presidencia dase conta dos seguintes expedientes 

de Modificación de Crédito: 

_ 
4/97, mediante xeración de crédito, aprobado por 

Resolución da Alcaldía de data 25 de Abril de 1997, por importe 
de 25.000.000.- de Pesetas. 

5/97, mediante xeración de crédito, aprobado por 
Resolución da Alcaldía de data 28 de Abril de 1997, e por 
importe de 12.800.850.- Pesetas. 

6/97, mediante xeración de crédito, por importe de 
1.350.000.- pesetas. 

7/97, mediante xeración de crédito, por importe de 
1.600.000.- pesetas. 

A Corporación quedou ENTERADA,.- 

7.- PROPOSTA DA COMISION INFORMATIVA DE FACENDA. 
PATRIMONIO E PERSOAL RESOLUCIÓN DE RECLAMACIÓNS O ORZAMENTO 
XERAL DO CONCELLO PARA 1997, PRESENTADAS POLO GRUPO MUNICIPAL DO 
PSDEG-PSOE E APROBACIÓN DEFINITIVA DO MESMO.- 

Pola Presidencia dase conta do escrito presentado por 
D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, en representación do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE, de data 23 de Maio pasado, que 
transcrito dí: 

"Que o día 5 de Maio de 1997 se publica no BOP o 
anuncio para a exposición pública do ORZAMENTO DO CONCELLO DE 
REDONDELA. Entendendo o noso Grupo Político, que o documento 
aprobado polos Concelleiros do Goberno Municipal contén diversas 
irregularidades e ilegalidades, presentamos as seguintes 
RECLAMACIÓNS Ó PRESUPOSTO MUNICIPAL: 

A).- A Partida, do Presuposto de Ingresos, 
correspondente á "PARTICIPACIÓN DE TRIBUTOS DO ESTADO" aparece 
cunha dotación de 480.775.902. Tendo en conta os ingresos da 
mesma partida que foron efectuados polo Estado en 1996 e a 
previsión de incremento que aparece nos Orzamentos Xerais do 
Estado para 1997, consideramos que a previsión de ingreso que 
aparece no Orzamento do Concello de Redondela excede nuns 
70.000.000.- de pesetas do que se vai producir realmente. 

B).- As previsións de liquidación para 1997 que figura 
no Orzamento de Ingresos, polos conceptos de "Imposto sobre 
Construccións, Instalacións e Obras", e taxa sobre Licencias 
Urbanísticas, suman 103.220.539.- de Pesetas. Tendo en conta a 
suspensión de Licencias producida dende a aprobación inicial do



PXOU e o realmente liquidado ó dia de hoxe, non seria nada aventurado predecir un desfase de 50.000.000.- de pesetas con 
respecto á previsión do documento orzamentario. 

As reclamacións enunciadas nos apartados A) ea B), producirían, ó noso entender, un déficit de 120.000.000.- de 
pesetas, o que levaría, ó final deste ano, ó Concello de 
Redondela a un desequilibrio económico de difícil solución, que 
repercutiría moi negativamente nos cidadáns, proveedores e 
traballadores do Concello. Por iso solicitamos que se axuste o 
Estado de Ingresos a previsións realistas. 

C).- No Orzamento de Gastos "Servicio Recollida do 
Lixo" figura cunha previsión de 135.000.000.- de pesetas, 
cantidade insuficiente para cubri-lo contrato con URBASER, ó 
transporte á vertedeiro e canon do mesmo, ademáis de facturas 
con respecto a este servicio xeneradas en 1996. Polo que debe 
axustarse á previsión real. 

D).- A previsión de incremento de Plantilla prevista 
no Orzamento para 1997 do Concello de Redondela é manifestamente 
ilegal en tanto en canto no Artigo 17.4 da Lei 12/1996 de 30 de 
Decembro, de Orzamentos Xerais do Estado para 1997, establece: 
"Durante 1997 as convocatorias de prazas para o ingreso do novo 
persoal se concretarán nos sectores, funcións e categorías 
profesionais que se considere absolutamente prioritarios, en 
todo caso, o número de prazas de novo ingreso deberá ser 
inferior ó 25% que resulte por aplicación da taxa de reposición 
de efectivos". As Leis de Orzamentos das Comunidades Autónomas 
e os Orzamentos das Corporacións Locais, correspondentes ó 
exercicio de 1997, recollerán expresamente os criterios 
sinalados no presente artigo". 

Con respecto á reclamación contida no apartado D), o 
Grupo Socialista non entra nas necesidades da Iüantilla do 
Concello de Redondela, senón na ilegalidade do acordo adoptado 
polos Grupos de Goberno, querendo recordarlles que é unha Lei 
imposta polo Partido Popular que ostenta a representación do 
Goberno do Estado." 

Visto o dictame da Comisión Informativa de Facenda, 
Patriminio e Persoal de data 27 de Maio pasado, que transcrito 
dí: 

"Visto o escrito de data 23 de Maio de 1997, 
presentado por D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, Concelleiro do 
PSdeG-PSOE, en nome propio e no do GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA DO 
CONCELLO DE REDONDELA, onde se alegan diversas irregularidades 
e ilegalidades ó Orzamento Xeral de 1997. 

Vistos así mesmo os informes dos Técnicos Municipais 
Sres. Secretario e Interventor, despois de deliberar, polo Sr.
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Presidente da Comisión indícase que non lle consta a esta 
Comisión que existan máis reclamacións ó orzamento municipal do 
exercicio de 1997 polo que se proceda á votación da reclamación 
presetada quedando desestimada polos votos en contra dos 
Concelleiros do PP Sr. Miguez Docampo, Soto Virulegio, Fernández 
Méndez e do concelleiro do grupo mixto Sr. Puch Casal; cos votos 
a favor dos concelleiros do PSdeG-PSOE, Sres. Rei Barreiro e 
González Iglesias e coa abstención da Concelleira do B.N.G. Sra. 
Pérez Orge. 

Así mesmo se indica pola Presidencia que na sesión do 
Concello Pleno se procederá á aprobación definitiva do 
Orzamento." 

Pola; Presidencia ábrese c) correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. MIGUEZ DOCAMPO, por este sinálase que no acordo de 
aprobación inicial do Orzamento Xeral do Concello para 1997, na 
relación de postos de traballo, dentro dos Auxiliares de 
Administración Xeral, por erro fíxose constar 13 prazas 
ocupadas, cando en realidade trátase de 12. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. ALONSO LEMOS, por este solicítase do Concelleiro Sr. 
González Iglesias que explique en público os argumentos da súa 
reclamación a un Orzamento que considera perfecto. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase que as reclamacións 
Virían avaladas polos informes do Sr. Secretario e Sr. 
Interventor, considerando o Orzamento irregular, que apoiará as 
alegacións e que votará en contra do Orzamento aludido. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este maniféstase que, así como el ten 
a obriga de facer unha impugnación a un Orzamento que considera 
ilegal e tendo en conta os informes do Sr. Secretario e 
Interventor, o Concelleiro Sr. Alonso Lemos, tamén ten a obriga 
de lee-los. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que as participacións do estado no presente Orzamento 

. aparecen infladas en setenta millóns de pesetas e que se 
consigna en taxas e impostos unha cantidade irreal xa que 
calcula que se recadarán sesenta millóns de pesetas menos, xa 
que pola suspensión de licencias urbanísticas existentes non se 
vai a recadar eses cartos, e eses son os motivos da impugnación 
xunto con irregularidades respecto da Lei 12/1996 de acordo cos 
informes do Sr. Secretario e Interventor.



Remata a súa intervención dicindo que de aprobarse o presente Orzamento si se presenta un recurso contencioso- administrativo contra o mesmo, sinala que serán responsables co seu patrimonio persoal aqueles concelleiros que voten ó seu favor como consecuencia da adopción dun acordo ilegal. 
- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 

SR. MIGUEZ DOCAMPO, por este maniféstase que non vai a rebati- 
las manifestacións formuladas polo Concelleiro Sr. González Iglesias que xa foron expostas na respectiva Comisión Informativa e polo que respeta á ilegalidade de que fala o aludido Sr. Concelleiro considera que é unha opinión do mesmo xa que os informes a que alude só sinalan o que dispón a Lei 
12/1996. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. ALONSO LEMOS, por este referíndose ó Sr. González Iglesias, maniféstalle que cando o mesmo levaba Facenda, as consignacións 
eran simples previsións e só un ano viu o Orzamento informado 
favorablemente, e remata a súa intervención dicíndolle que non 
se preocupe pola quiebra económica xa que se lle vai a buscar 
solucións, e dí que pensa ser moderado polo consenso co plan 
xeral. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase que apoia as alegacións 
e que votará en contra do Orzamento Municipal. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este referíndose ó Concelleiro Sr. 
Alonso Lemos e respecto dos Orzamentos en que tivo intervido 
dille que lle explique cando contra eses Orzamentos se 
presentaron reclamacións por ilegalidades, e conclue o 
Concelleiro Sr. González Iglesias dicindo que en ningún momento. 
Continúa a súa intervención dicindo que a pasión non lle leva a 
falar como o Sr. Alonso Lemos, xa que unha cousa é este punto da 
Orde do Día e outra cousa o Plan Xeral. 

Remata a súa intervención o Sr. Concelleiro antes 
citado dicíndolle ó Concelleiro Sr. Miguez Docampo, que se ven 
falando que se van a amplia-las prazas, e que empenza a entender 
que desapareza como portador e teniente de alcalde e o sustitúa 
por Jaime Darriba. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación as alegacións formuladas contra o Orzamento 
Municipal Xeral deste Concello para 1997, e aprobación 
definitiva do mesmo. 

Efectuada esta, obtivo o seguinte resultado: Votan en 
contra da desestimación das alegacións ó Orzamento de 1997, os 
Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (7), e os Sres./as
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Concelleiros/as do B.N.G. (3); votan a favor da desestimación 
das alegacións formuladas ó referido Orzamento, no seu informe 
que obra no expediente, os Sres. Concelleiros/as do PP (9), e os 
Sres. Concelleiros do Grupo Mixto (2). Na súa consecuencia 
resultou aprobado definitivamente, por maioría de votos, o 
Orzamento Xeral deste Concello para 1.997, as súas bases de 
execución, cadro de persoal, coa rectificación feita de que no 
mesmo figuran 13 prazas de Auxiliares de Administración Xeral, 
cando en realidade son 12, anexo de investimentos, créditos a 
recoñecer extraxudicialmente, e demáis documentación engadida no 
expediente, debéndose proceder a súa publicación no Boletín 
Oficial da Provincia, resumido por capitulos de ingresos e 
gastos, asi como a correspondente relación de persoal deste 
Concello.- 

Auséntanse do Salón de Sesións o Concelleiro D. JOSE 
MANUEL SOTO VIRULEGIO. 

8.- PROPOSTA DA COMISION INFORMATIVA DE FACENDA 
PATRIMONIO E PERSOAL APROBACIÓN PRÉSTAMO 1/97. POR IMPORTE DE 
169.117.908.- PESETAS.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 27 de Maio 
de 1997, que transcrita dí: 

"Vista a proposta da Alcaldía de tramitación _do 
préstamo 1/97 polo importe de 169.117.908.- pesetas, con destino 
ó financiamento das aportacións municipais a diversos 
investimentos e transferencias de capital incluídas nos 
capítulos VI e VII do orzamento xeral de 1997. 

Vistas as características do contrato que se pretende, 
polo Sr. Presidente da Comisión pásase o asunto a votación, 
quedando dictaminado favorablemente cos Votos a _favor_ dos 
Concelleiros do PP (Sres. Míguez Docampo, Soto Virulegio e 
Fernández Méndez) e do Concelleiro do grupo mixto Sr. Puch 
Casal; cos votos en contra da concelleira do BNG Sra. Pére; 
Orge, e coa abstención dos Concelleiros do PSdeG-PSOE Sres. Rei 
Barreiro e González Iglesias." 

. De conformidade con tódolos membros da Corporación 
asistentes a esta sesión, pola Presidencia se sinala gue o 
debate correspondente os puntos 8), 9) e 10) da orde do Dia da 
presente sesión, efectuarase conxuntamente, aínda que a votacion 
sexa separada para cada un deles.



- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que está en contra de parte das partidas do préstamo 1/97, e con respecto ó punto n9 9, considera que c) Concello se está endebedando excesivamente. Remata a súa intervención dicindo que non está de acordo cos contidos dos puntos 8) e 9), pero si co punto 10). 
- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 

SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que cando o grupo de goberno estaba na oposición, dicia que estaba deixando o Concello sen un duro polos préstamos a concertar por importe de cen millóns de pesetas, e agora en nove meses a súa política de créditos ascende a trescentos millóns de pesetas. 
Continúa na súa intervención dicindo que cos millóns que ten prometidos o PP a este Concello podíanse pagar eses créditos e facer outras inversións, criticando ó equipo de goberno ó que considera que está a facer unha política de terra 

queimada. 
Asi mesmo sinálase polo citado Sr. Concelleiro que se 

fixo unha operación de tesourería a tipo fixo cando empezaban a baixa-los tipos de xuro dos créditos, e sigue dicindo que o 
Concelleiro Sr. Míguez Docampo sole mentir, xa que daquela a 
operación de tesourería por importe de 54 millóns de pesetas que 
tiñan que devolver xa saben que non poden facelo e a transforman 
nun préstamo, calificando a situación de desastre e por outro 
lado non lle din ós cidadáns que os están metendo na boca do 
lobo e que terán que aumenta-los impostos, manifestando que 
Votarán en contra deste punto. 

- Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro 
SR. MIGUEZ DOCAMPO, por este maniféstase que se utilizan 
imprecisións de datas para chamarlle mentiroso e que ese diñeiro 
da operación de tesoureria tivo que utilizalo para paga-las 
nóminas porque ó Concello se lle quitou diñeiro na súa 
participación dos ingresos do Estado. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este maniféstase que a Deputación

; estalle a arreglar o Alcalde o camiño que conduce a súa casa. 
Polo Sr. Presidente se sinala que o citado Sr. 

Concelleiro xa lle tén acostumbrado a mentiras e falsas 
acusacións, e que non lle vai a contestar a súa maxadería, e que 
a Deputación estalle a arregla-lo seu camiño, calificando ó Sr. 
Concelleiro antes citado de demagogo e mentireiro. 

- concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
Sr. González Iglesias, polo mesmo sinálase que é absolutamente 
certo que lle están a arregrar ó Sr. Alcalde o seu camiño e 
ofrece como proba que tódolos presentes no Pleno vaian ó camiño 
citado para comprobalo, e que si non é mentira o Sr. Alcalde
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debe retirar a palabra de mentiroso con que se lle calificou. 
Remata a súa intervención dicindo do Concelleiro Sr. 

Míguez Docampo que terá moitos títulos pero que de economía real 
non ten nin idea, e que se sigue nesa progresión e siguen aquí, 
que non o creo, poderían chegar a un endebedamento de 
cincocentos millóns de pesetas; que o equipo de goberno non lle 
adica horas a esta Casa, e non saben tampouco de xestión, e por 
iso ahí están os feitos. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. MIGUEZ DOCAMPO, por este dise que se remite ó final do ano 
e ó resultado do peche do exercicio económico de 1997. 

- Polo Presidente se sinala que a obra do camiño a que 
se referiu o Concelleiro Sr. González Iglesias, está ahí, e que 
a xente vaia a vela, e que é unha obra para o pobo de Redondela 
e non como dí o Sr. González Iglesias para o Sr. Alcalde, e que 
por outro lado o Sr. Concelleiro antes citado, non dí as obras 
que fai a Deputación noutras parroquias deste Concello, e 
califica ó mesmo de resentido. Remata a súa intervención dicindo 
que se está facendo múltiples obras neste Concello que Vdes. 
cando estiveron gobernando non foron capaces de conseguir. 

Non habendo unanimidade de criterios sométese a 
votación este punto da Orde do Día. 

Efectuada esta obtivo o seguinte resultado: Votos en 
contra os do PSdeG-PSOE (7) e BNG (3); votos a favor os do PP 
(8) e Grupo Mixto (2). Téndose obtivo empate na votación, 
repítese a mesma, con obtención do mesmo resultado. Dicide o Sr. 
Alcalde co seu voto de calidade, votando a favor, e na súa 
consecuencia resultou aprobado o presente punto da Orde do Día.- 

9.- PROPOSTA DA COMISIOR INFORMATIVA DE FACENDA¿ 
PATRIMONIO E PERSOAL APROBACIÓN PRESTAMO 2/97, POR IMPORTE DE 
31.320.000.- PESETAS.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comision 
Informativa de Facenda, Patriminio e Persoal, de data 27 de Maio 
pasado, que dí: 

"Vista a proposta da Alcaldía de tramitación do 
, préstamo 2/97 polo importe de 31.200.000.- Pesetas, con destino 
á consolidación a longo prazo do 58 por cento da operación de 
tesourería 2/96 ó abeiro do establecido na disposición 
transitoria quinta da Lei 13/96, do 30.12.96, de medidas 
fiscais, administrativas e da orde social.



Vistas as caracteristicas do contrato que se pretende, polo Sr. Presidente da Comisión pásase o asunto a votación, quedando dictaminado favorablemente cos votos a favor dos concelleiros do PP Sr. Míguez Docampo, Soto Virulegio e Fernández Méndez e do Concelleiro do Grupo Mixto Sr. Puch Casal, cos votos en contra da Concelleira do BNG Sra. Pérez Orge e dos concelleiros do PSdeG-PSOE Sres. Rei Barreiro e González Iglesias." 

Non habendo unanimidade de criterios sométese a votación este punto da Orde do Día. 
Efectuada esta, obtívose o seguinte resultado: Votos 

en contra os do PSdeG-PSOE (7) e BNG (3); votos a favor os do PP 
(8) e Grupo Mixto (2). Téndose obtido empate na votación, repítese a mesma, con obtención do mesmo resultado. Dicide o Sr. Alcalde co seu voto de calidade, votando a favor, e na súa 
consecuencia resultou aprobado o presente punto da Orde do Día.- 

10 . - PROPOSTÃ DA COMISIÓN IÑFORJÍATIVA DE FÃCENDA ¡ PATRIMONIO E PERSOAL ÃPROBÃCIÓN PRÉSTAMO 3Í97¡ POR IMPORTE DE 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Facenda, Patriminio e Persoal de data 27 de Maio 
pasado, que transcrita di: 

"Vista a proposta da Alcaldia de tramitación do 
préstamo 3/97 polo importe de 9.540.865.- Pesetas, con destino 
ó financiamento da aportación municipal á obra RECONSTRUCCIÓN DA 
CUBERTA DA CASA DO CONCELLO E APROVEITAMENTO DO BAIXO CUBERTA. 

Vistas as características do contrato que se pretende, 
polo Sr. Presidente da Comisión pásase o asunto a votación, 
quedando dictaminado favorablemente por unanimidade dos membros 
presentes na devandita xuntanza. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, aprobou, nos seus propios términos, 
a Proposta transcrita.- 

11.- PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDAL 
PATRIMINIO E PERSOAL RESOLVENDO REPAROS FORMULADOS POLO SR. 
INTERVENTOR ÁS FACTURAS DA EMPRESA URBASER. S.A.. REFERENTES Á 
RECOLLIDA DE RESIDUOS SÓLIDOS URBÃNS N0 MUNICIPIO.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión
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Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 27 de Maio 
pasado, que di; 

“Vistas as facturas 99022/97/O2, 99022/97/03, 
99022/97/04, 99022/96/06, expedidas pola empresa URBASER, S.A., 
pola recollida de residuos sólidos urbáns no municipio de 
Redondela durante os meses de Decembro/96, Febreiro/97, Marzo/97 
e Abril/97. 

Visto así mesmo o informe do Sr. Interventor Municipal 
s/rfê. 44/96 de reparos, se procede á votación de resolución dos 
reparos formulados para estas facturas e para as seguintes que 
se expidan por esta empresa para este mesmo servicio, quedando 
dictaminado favorablemente cos votos a favor dos concelleiros do 
PP Sr. Miguez Docampo, Soto Virulegio e Fernández Méndez, e do 
Concelleiro do Grupo Mixto Sr. Puch Casal, cos votos en contra 
da Concelleira do BNG Sra. Pérez Orge e a abstención dos 
concelleiros do PSdeG-PSOE Sres. Rei Barreiro e González 
Iglesias." 

Pola Presidencia. ábrese cn correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que o mesmo comparte os 
reparos formulados polo Sr. Interventor respecto deste asunto, 
e que a empresa URBASER, sigue incumprindo as cláusulas do 
contrato, e que se lle pagan a URBASER servicios que non presta. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, polo mesmo se indica. que sigue sen 
pagárselle a esa empresa mensualmente. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, polo mesmo se sinala que non lle consta que 
á empresa URBASER se lle desconten pagos por servicios non 
prestados pola mesma. 

Non habendo unanimidade de criterios, sométese a 
votación este asunto pola Presidencia. 

Efectuada esta, obtivo o seguine resultado: Votan en 
contra os Sres./as Concelleiros/as do PSDEG-PSOE (7) e os 
Sres./as Concelleiros/as do BNG (3); votos a favor os Sres./as 
Concelleiros/as do PP (8) e os Sres. Concelleiros do Grupo Mixto 

A(2). Téndose obtido empate na votación, repítese a mesma, con 
obtención do mesmo resultado. Dicide o Sr. Alcalde co seu voto 
de calidade, votando a favor, e na súa consecuencia resultou 
aprobado o presente punto da Orde do Día.- 

_ Se ausenta do Salón de Sesións o Concelleiro D. MANUEL 
PINEIRO COSTAS.-



12 .- PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDA, PATRIMONIO E PERSOAL, s¿ DAR CONTA DA cONcEsIóN DE OCUPACIÓN DE TERREOS DE DOMINIO PÚBLICO MARÍTIMO-TERRESTRE DO PROXECTO DA PONTE SOBRE O RÍO ALVEDOSA.- 
Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal, de data 27 de Maio de 1997, que transcrita dí: 
"Visto o escrito do Ministerio de Medio Ambiente, Secretaría do Estado de Augas e Costas de data 16 de Abril de 

1997, onde se outorga ó Concello de Redondela a concesión de ocupaciónde terreos de dominio público maritimo-terrestre, con destino á realización de obras relativas ó proxecto de Ponte sobre O Río Alvedosa no término de Redondela. 
Visto así mesmo O Prego de Condicións, os membros 

desta Comisión quedan enterados e dictaminan que se proceda a 
dar conta ó Pleno de dita concesión, así como a súa inscrición 
no libro Inventario de Bens Municipais." 

A Corporación quedou enterada.- 

13.- PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE FACENDA 
PATRIMONIO E PERSOAL Sl PRÓRROGA AXENTES DE EMPREGO E DESENROLO LOCAL.- 

Pola Presidencia Solicítase a retirada dos puntos da 
Orde do Día 13), 14), 15) e 16). 

ConcedidaLa pa1abra.pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. MIGUEZ DOCAMPO, se sinala que os puntos 14), 15) e 16), non 
están‹iictaminados polas Comisións Informativas correspondentes. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este maniféstase que o punto 13) está 
dictaminado pola respectiva Comisión Informativa, e que o asunto 
14) se dictaminou pola Comisión pendente de que pola empresa se 
aclarase a utilidade da prestación de servicio dos aparatos 
instalados. 

Pola Presidencia se somete a votación o mantemento da 
Orde do Dia do punto 13). 

Efectuada esta, se obtivo o seguinte resultado: Votan 
a favor do mantemento na Orde do Dia deste asunto, os Sres./as 
Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (7) e o BNG (3). Votan en contra 
os Sres./as Concelleiros/as (7) e O Grupo Mixto (2). Na súa
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consecuencia mantense este punto 13) na Orde do Dia da presente 
sesión. 

_ 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 27 de Maio 
pasado, que di: 

"Visto o expediente de prórroga dos contratos dos 
AXENTES DE DESENVOLVEMENTO LOCAL (A.D.L.), subvencionados polo 
I.N.E.M. ata un máximo de 3 anos. 

Escoitado ó Sr. Interventor no referente á aportación 
económica do Concello ós contratos dos A.D.L., polo Sr. 
Presidente da Comisión pásase o asunto a votación, coa 
indicación expresa de solicitude de Memoria explicativa do 
traballo realizado durante este primeiro ano do servicio para 
entrega ós/as Sres./as Concelleiros/as antes do Pleno, quedando 
dictaminada favorablemente a prórroga do contrato, cos votos a 
favor dos concelleiros do PP Sres. Miguez Docampo, Soto 
Virulegio e Fernández Méndez e do concelleiro do Grupo Mixto Sr. 
Puch Casal. Así mesmo votaron a favor da prórroga os Sres. 
Concelleiros do PSdeG-PSOE Sr. González Iglesias e Rei Barreiro. 
Abstivose a Concelleira do Grupo Municipal do B.N.G., Dona. 
Cecilia Pérez Orge." 

Pola. Presidencia ábrese ca correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
SRA. PEREZ ORGE, por esta maniféstase que vota a favor deste 
punto con dúas peticións. A primeira que as propostas sexan de 
dous axentes, e en segundo lugar que non se lle encomenden ós 
mesmos funcións que non sexan da súa competencia. 

Auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro SR. 
RODRIGUEZ VILARCHAN. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por esta sinálase que votará a favor da 
mesma, e que non se lle encomenden ós Axentes traballos que non 
sexan da súa competencia. 

- Concedida a palabra pola Presidencia a Concelleira 
.SRA. PEREZ ORGE, por esta maniféstase que a Memoria que figura 
no expediente non aparece asianda por ningen. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, prestoulle a sua aprobacion a 
Proposta transcrita.-



14.- PROPOSTA DA ALCALDIA APROBACIÓN FACTURA NUMERO 
231. DO 27.2.97 DE "DESHUM GALICIA. S.L.", POR IMPORTE DE 2.035.104.- 

Polo Concelleiro SR. MIGUEZ DOCAMPO, sinálase que 
neste punto non existe dictame da Comisión Informativa 
correspondente, polo que é preciso ratifica-la súa inclusión na 
Orde do Dia. 

- concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que si hai dictame da 
Comisión Informativa pendente de aclaración de que pola empresa 
se den as garantías suficientes de utilidade na prestación do 
servicio dos aparatos instalados e que en caso contrario non se 
pague a factura obxecto da proposta da Alcaldía. 

A Corporación, por unanimidade declara este asunto de 
urxente, ratificándose a inclusión na presente Orde do Día. 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Alcaldia de 
data 23 de Maio de 1997, que transcrita dí: 

"Vista a factura número 231, do 27.02.97, expedida a 
este Concello por "DESHUM GALICIA, S.L.", por importe de 
2.035.104.- Pesetas IVE incluído. 

Tendo en conta que no subprograma e subconcepto 97 
4S2lB 623 00 do estado de gastos do Orzamento deste Concello 
para 1997, pendente de aprobación definitiva e entrada en vigor, 
é asignado crédito por importe de 2.100.000.- pesetas con 
destino a "Deshumificador pavillón de Chapela". 

Vistaeaproposta.desta.Alcaldía, do 16.05.97, referida 
ó préstamo a longo prazo 1/97 por importe de 169.117.908.- 
pesetas; das que 2.100.000 corresponderían ó "Deshumificador 
pavillón de Chapela", esta Alcaldía proponlle ó Concello Pleno 
a adopción dos seguintes acordos: 

Primeiro.- Aprobar (resolvendo os reparos formulados 
polo Interventor' Xeral do Concello no informe» do 23.05.97, 
referencia RT 25/97) a factura número 231, do 27.02.97, expedida 
a este Concello por "DESHUM GALICIA, S.L.", por importe de 
2.o35.1o4.— pesetas IVA INCLUÍDO. 

Segundo.- Imputa-lo gasto ó crédito dispoñible no 
subprograma e subconcepto 97 4S2lB 623 00 do estado de gastos do 
Orzamento deste Concello para 1997.
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Igrggirg.- Os acordos indicados nos dous apartados 
anteriores quedarán condicionados á entrada en vigor do 
Orzamento Xeral deste Concello para 1997 así como á sinatura do 
correspondente contrato de préstamo 1/97, e ó mantemento no 
citado Orzamento e no préstamo indicado das contías 
correspondentes á factura indicada no punto primeiro desta 
proposta." 

Pola Presidencia ábrese <3 correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase que se consulte antes de 
face-lo investimento que se pasou porriba do BNG e que está en 
contra de que se pague a presente factura que hoxe se trae ó 
Pleno e que non se consultou con anterioridade. 

- Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este maniféstase que non se pague a 
factura de referencia si os deshumificadores non son a solución 
dos problemas do Pavillón. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. FERNANDEZ MENDEZ, por este sinálase que o Concelleiro Sr. 
González Iglesias non entende e indica que os citados 
deshumificadores están instalados no Pavillón fai meses dende 
febreiro, e que non se pode esperar a paga-la factura cando xa 
prestaron os mesmos os seus servicios.

é - Concedida a palabra pola Presidencia o Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase si o Sr. Interventor 
pódelle contestar unha pregunta, e a nesma é si ca pago da 
factura de dous millóns de pesetas se encontra na operación de 
crédito 1/97. 

Autorizado pola Presidencia, polo Sr. Interventor 
contéstase afirmativamente á pregunta formulada polo anterior 
Sr. Concelleiro. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que este expediente non 
estará concluso ata dentro duns meses e polo tanto é posible que 
se demore o pago da presente factura, e remata a súa 
intervención indicando que si os deshumificadores non resolven 
os problemas do Pavillón, que non se pague a factura de 

.referencia, xa que o Concello non está para tirar co diñeiro. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
FERNANDEZ MENDEZ, por este sinálase que lle consta ó anterior 
Sr. Concelleiro que os problemas do Pavillón non se poden 
resolver totalmente.



Auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro SR. ALONSO 

Non habendo unanimidade de Criterios, pola Presidencia 
sométese a votación a presente proposta. - 

Efectuada esta, obtívose o seguinte resultado: Votan 
en contra da presente proposta dos Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (7) e os Sres./as Concelleiros/as do BNG (3); votan a favor da presente proposta os Sres./as Concelleiros/as do PP 
(6), e o Concelleiro do Grupo Mixto Sr. Puch Casal. Na súa 
consecuencia, queda rechazada por maioría de votos, a presente 
proposta da Alcaldia.- 

15.— PROPOSTA DA ALCALDIA APROBACIÓN EXPEDIENTE 
MODIFICACIÓN DE CRÉDITO 8¿97.- 

De conformidade cos membros da Corporación, pola 
Presidencia retiráse da Orde do Día o presente asunto.- 

16 .- PROPOSTA DA ALCALDIA REPERIDA A NOvACIóN MEDIANTE 
CAMBIO DE APLICACIóN PARCIAL DO DESTINO DE DOUS PRÉSTAMOS A 
LONGO PRAZO.- 

De conformidade cos membros da Corporación, pola 
Presidencia retírase da Orde do Día o presente asunto.- 

Se incorpora á sesión, o Concelleiro SR. ALONSO LEMOS. 

17.- PROPOSTA DA COMISIÓN INFORMATIVA DE DEPORTES Sl 
BASES REGULADORAS DA CONVOCATORIA DE SUBVENCIÓNS PARA APOIA-LA 
PARTICIPACIÓN DOS CLUBES OU ENTID ES NAS DIFERENTES MODALIDADES 
DEPORTIVAS EXISTENTES NO CONCELLO.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión 
Informativa de Deportes de data 21 de Abril de 1997, que 
transcrita dí: 

"Polo Sr. Presidente dase Conta das Bases Reguladoras 
da Convocatoria de Subvencións para apoia-la participación dos 
clubes ou entidades nas diferentes modalidades deportivas 
existentes no Concello. 

DELIBERACIÓN: Polo Sr. Grande Grande se fai constar 
que está de acordo co documento pero que antes de traelo a
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Comision debería pasar a estudio dos clubes e entidades 
deportivas. 

O Sr. Rei Barreiro dí que non tivo tempo de estudia- 
las Bases, e que non pode manifestarse, pero que comunicará ó 
Presidente a postura do seu grupo político. 

VOTACION E ACORDO: A Comisión en Votación ordinaria e 
por maioria dos señores asistentes, coa abstención dos señores 
Rei Barreiro_ e Iglesias Carrera, acorda propoñer a súa 
aprobación". 

Pola Presidencia ábrese cn correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GRANDE GRANDE, por este sinálase que votou a favor do 
dictame da Comisión Informativa correspondente xa que o mesmo 
confundíase cunha proposta do BNG, pero só no senso de que se 
pasase ós Clubes para que desen a súa opinión e logo se trouxese 
ó Pleno para a súa aprobación. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este maniféstase que lle parece ben 
a opinión do Concelleiro Sr. Grande Grande, pero que tal como 
está redactado o dictame si se aproba o mesmo as bases quedan 
aprobadas. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. FERNANDEZ MENDEZ, por este sinálase que os Concelleiros 
Sres. Rei Barreiro e Iglesias Carrera, quedaron de darlle a súa 
opinión sobre si as citadas Bases eran as idóneas ou non, e que 
no día da data todavía está a espera-la súa resposta, e remata 
a súa intervención admitindo a proposta do Sr. Grande Grande de 
que non se trouxesen ó Pleno antes de consesualas cos Clubes. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este se pregunta porque os Clubes que 
teñan de presuposto máis dun millón de presuposto teñan a mesma 
subvención, sinalando por outro lado que non coñece as bases 
pero que cree saber o que lle toca ós clubes co diñeiro que ten 
o Concello, e remata a súa intervención dicindo que o PSdeG-PSOE 
vaise a abster para que o equipo de goberno chegue a un consenso 
cos clubes previamente á aprobación das Bases por este Concello 
Pleno. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. FERNANDEZ MENDEZ, por este maniféstase que os Concelleiros 
Sres. Rei Barreiro e Iglesias Carrera, non teñen idea desas 
Bases.



- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que deben de retirarse as presentes bases, mentras non haxa acordo cos Clubes acerca do seu contido, xa que non ten razón de ser que se aproben agora as mesmas para que dentro de quince días téñanse que cambiar. 

O Concello Pleno, por unanimidade de tódolos membros 
asistentes á presente sesión, acorda a retirada deste asunto da 
presente Orde do Día.- 

18.- MOCIÓN no GRUPO MUNICIPAL no BNG s1 A 
INSUBMISIÓN . - 

Pola Presidencia dase conta de Moción presentada polo 
Grupo Municipal do BNG, con data 20 de Maio de 1997, que 
transcrita dí: 

"Nos últimos anos en Galicia, e en todo o Estado 
Español, os mozos veñen expresando con forza e contundencia a 
súa negativa á realización do Servicio Militar Obrigatorio. Dun 
tempo a esta parte, son miles as persoas que teñen optado pola 
Obxección de Conciencia como alternativa.e pola Insubmisión como 
estratexia de oposición á continuación do recrutamento forzoso 
de persoas para o exército. De feito, os sucesivos governos 
téñense visto obrigados a endurece-las condicións da obxección, 
establecendo ea maior duración da Prestación Sustitutoria do 
Servizo Militar, pretendendo amplia-la oferta de prazas de PSS, 
elevando as penas a insubmisos no novo Código Penal con 
sentencias como as de "morte civil" durante catorce anos 
empeorando as condicións de acceso ó traballo destes, etc.. A 
intención perseguida era a de frea-lo crecente descontento 
social co exército, sen que nengún executivo, sen embargo, 
púdose conseguir para-las cifras crecentes de obxectores e 
insubmisos, ata tal punto, que o Ministerio de Defensa tense 
visto obrigado a anuncia-la desaparición do Servicio Militar no 
albor do novo século. Este anuncio, sen embargo, non viu 
acompañado de medida algunha que solucione a problemática do 
medre dos gastos militares, que plantexe un modelo alternativo 
de defensa ou que poña o acento na desmilitarización e desarme. 
Trátase tan só de rachar un movimento que cun avance constante 
estaba a por en perigo estructuras ata agora intocables como as 
do exército. Mentres en Redondela, tampouco nos vimos á marxe 
deste problema. Entre os mozos do noso Concello as cifras de 
obxectores van en aumento, e próximamente, o 30 de Maio, Vai ser 
xulgado, na persoa de Gabriel Sánchez Ibarra, o primeiro 
insubmiso de Redondela. Pensamos, polo tanto, que é un. bo 
momento para solicitar dende a Corporación unha solución 
definitiva a esta problemática, amosando así o compromiso das 
forzas políticas deste Concello na desmilitarización e a paz. 
Por todo isto, o grupo municipal do BNG propón á consideración 
do Pleno a adopción dos seguintes acordos:



(Selo da Corporación) (Smatuva do Pvesudenxeu 

serie A N.° 0361324 

- Solicitar públicamente e ante as instancias 
correspondentes a inmediata despenalización da Insubmisión. 

f Solicitar ante as instancias correspondentes a 
excarcelacion dos insubmisos presos e con procesos xudiciais e 
penitenciarios pendentes. 

_ 

- Manifestar públicamente o apoio para o noso veciño, 
e antigo membro desta Corporación, Gabril Sánchez Ibarra, no 
xuizo a celebra-lo vindeiro 30 de Maio." 

Pola. Presidencia ábrese c) correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que é un dereito o non 
querer ser violento, e que era a súa intención que da presente 
Moción se adoptase acordo antes do xuizo, e pide que se aproben 
as tres propostas que figuran na súa Moción. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. BLANCO PUGA, por este maniféstase que apoia a Moción porque 
coincide cos seus plantexamentos e que debe de respetarse a 
libertade con respecto á prestación do servicio militar, debendo 
de tenderse á prohición do tráfico de armas, e remata a súa 
intervención dicindo que votará a favor da presente Moción. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. MIGUEZ DOCAMPO, por este maniféstase que considera que este 
asunto non é un tema da competencia do Concello e polo tanto 
para tratar no mesmo, senón que é cuestión do Parlamento do 
Estado, e que con respecto ó Sr. Sánchez Ibarra, o apoia, pero 
sempre acatando as leis vixentes, e remata a súa intervención 
dicindo que polas propostas primeira e segunda da Moción de 
referencia, o PP votará en contra. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este se sinala que non se pode sancionar 
con cadea ós insumisos, e por outro lado que tódolos temas que 
afecten ós veciños pódense debatir neste Pleno, e que non é a 
primeira vez que neste Pleno plantéxanse temas que non son de 
competencia municipal, pero que os acordos que se adopten poden 
servir de presión noutros organismos. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación o presente asunto. 

Efectuada esta, obtívose o seguinte resultado: Votan 
en contra do contido da presente Moción os Sres./as 
Concelleiros/as do PP (6) e os Sres. Concelleiros do Grupo Mixto 
(2); votan a favor do contido da presente Moción os Sres./as



- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que deben de retirarse as presentes bases, mentras non haxa acordo cos Clubes acerca do seu contido, xa que non ten razón de ser que se aproben agora as mesmas para que dentro de quince días téñanse que cambiar. 

_ 

O Concello Pleno, por unanimidade de tódolos membros 
asistentes á presente sesión, acorda a retirada deste asunto da presente Orde do Día.- 

18.- MOCIÓN no GRUPO MUNICIPAL no BNG s/ A 
INSUBMISIÓN . - 

Pola Presidencia dase conta de Moción presentada polo 
Grupo Municipal do BNG, con data 20 de Maio de 1997, que 
transcrita dí: 

"Nos últimos anos en Galicia, e en todo o Estado 
Español, os mozos veñen expresando con forza e contundencia a 
súa negativa á realización do Servicio Militar Obrigatorio. Dun 
tempo a esta parte, son miles as persoas que teñen optado pola 
Obxección de Conciencia como alternativa e pola Insubmisión como 
estratexia de oposición á continuación do recrutamento forzoso 
de persoas para o exército. De feito, os sucesivos governos 
téñense visto obrigados a endurece-las condicións da obxección, 
establecendo a nmior duración da Prestación Sustitutoria do 
Servizo Militar, pretendendo amplia-la oferta de prazas de PSS, 
elevando as penas a insubmisos no novo Código Penal con 
sentencias como as de "morte civil" durante catorce anos 
empeorando as condicións de acceso ó traballo destes, etc.. A 
intención perseguida era. a de frea-lo crecente descontento 
social co exército, sen que nengún executivo, sen embargo, 
püdose conseguir para-las cifras crecentes de obxectores e 
insubmisos, ata tal punto, que o Ministerio de Defensa tense 
visto obrigado a anuncia-la desaparición do Servicio Militar no 
albor do novo século. Este anuncio, sen embargo, non viu 
acompañado de medida algunha que solucione a problemática do 
medre dos gastos militares, que plantexe un modelo alternativo 
de defensa ou que poña o acento na desmilitarización e desarme. 
Trátase tan só de rachar un movimento que cun avance constante 
estaba a por en perigo estructuras ata agora intocables como as 
do exército. Mentres en Redondela, tampouco nos vimos á marxe 
deste problema. Entre os mozos do noso Concello as cifras de 
obxectores van en aumento, e próximamente, o 30 de Maio, vai ser 
xulgado, na persoa de Gabriel Sánchez Ibarra, o primeiro 
insubmiso de Redondela. Pensamos, polo tanto, que é un. bo 
momento para solicitar dende a Corporación unha solución 
definitiva a esta problemática, amosando así o compromiso das 
forzas politicas deste Concello na desmilitarización e a paz. 
Por todo isto, o grupo municipal do BNG propón á consideración 
do Pleno a adopción dos seguintes acordos:
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- Solicitar públicamente e ante as instancias 
correspondentes a inmediata despenalización da Insubmisión. 

7 Solicitar ante as instancias correspondentes a 
excarcelacion dos insubmisos presos e con procesos xudiciais e 
penitenciarios pendentes. 

- Manifestar públicamente o apoio para o noso veciño, 
e antigo membro desta Corporación, Gabril Sánchez Ibarra, no 
xuizo a celebra-lo vindeiro 30 de Maio." 

Pola Presidencia ábrese cn correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que é un dereito o non 
querer ser violento, e que era a súa intención que da presente 
Moción se adoptase acordo antes do xuizo, e pide que se aproben 
as tres propostas que figuran na súa Moción. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. BLANCO PUGA, por este maniféstase que apoia a Moción porque 
coincide cos seus plantexamentos e que debe de respetarse a 
libertade con respecto á prestación do servicio militar, debendo 
de tenderse á prohición do tráfico de armas, e remata a súa 
intervención dicindo que votará a favor da presente Moción. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. MIGUEZ DOCAMPO, por este maniféstase que considera que este 
asunto non é un tema da competencia do Concello e polo tanto 
para tratar no mesmo, senón que é cuestión do Parlamento do 
Estado, e que con respecto ó Sr. Sánchez Ibarra, o apoia, pero 
sempre acatando as leis vixentes, e remata a súa intervención 
dicindo que polas propostas primeira e segunda da Moción de 
referencia, o PP votará en contra. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este se sinala que non se pode sancionar 
con cadea ós insumisos, e por outro lado que tódolos temas que 
afecten ós veciños pódense debatir neste Pleno, e que non é a 
primeira vez que neste Pleno plantéxanse temas que non son de 
competencia municipal, pero que os acordos que se adopten poden 
servir de presión noutros organismos. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación o presente asunto. 

Efectuada esta, obtívose o seguinte resultado: Votan 
en contra do contido da presente Moción os Sres./as 
Concelleiros/as do PP (6) e os Sres. Concelleiros do Grupo Mixto 
(2); votan a favor do contido da presente Moción os Sres./as



Concelleiros/as do BNG (3), e os Sres./as Concelleiros/as do PSdeG-PSOE (7). Na súa consecuencia resultou aprobado o contido 
da presente Moción, e as tres propostas comprendidas na mesma.- 

ASUNTOS FORA DA ORDE DO DIA.- 

A).- AMPLIACIÓN PERIODO INFORMACIÓN PÚBLICA no 
P.X.0.U. o- 

Polo Sr. Presidente se sinala que por consenso de 
tódolos Grupos Políticos da Corporación e a petición da 
Plataforma de Asociacións de Veciños, se considera convinte a 
ampliación do periodo de información pública do P.X.O.U. por 
prazo dun mes, e que non estando incluído este asunto na 
presente Orde do Día, é preciso que pola Corporación se declare 
a urxencia do mesmo para poder adoptar acordo ó respecto. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, acordou declara-lo presente asunto 
de urxente, procedéndose a trata-lo mesmo. 

Polo Sr. Presidente ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. ALONSO LEMOS, por este maniféstase que xa hai un consenso 
neste tema, e que pódese empezar mañán coa Comisión de 
seguimento do P.X.O.U., coa asistencia dunha representación de 
tres colectivos veciñais, a Sra. Arquitecta, e o equipo redactor 
para unificar criterios respecto do P.X.O.U.. 

- Concedida a palabra pola Presidenica ó Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase de acordo coa proposta 
de ampliación do prazo de información pública do PXOU por 
periodo dun mes así como a integración de tres membros de 
colectivos veciñais na Comisión do PXOU. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS, por este solicitase a suspensión do Pleno 
para dicidir sobre un posible terceiro punto respecto ó 
manifestado con anterioridade polo Sr. Alcalde e polos Sres. 
Concelleiros intervintes. 

Polo Sr. Presidente ordease a suspensión do Pleno 
solicitada polo Sr. Concelleiro antes citado.
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Reanudado o mesmo, polo Presidente se sinala que a súa 
proposta de acordo de ampliación do periodo de información 
pública do PXOU por prazo dun mes se engada a creación dunha 
comisión na. que estarían integrados tres representantes de 
colectivos veciñais deste Concello. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, acordou presta-la súa aprobación á 
proposta da Alcaldía de ampliación do periodo de información 
pública do Plan Xeral de Ordenación Urbana de Redondela, por 
prazo dun mes, co engadido anteriormente sinalado.- 

B) .- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PSDEG-PSOE, Sl POSTA 
EN FUNCIONAMENTO DO NOVO COLEXIO PÚBLICO DE PRIMARIA DE 
REDONDELA.- 

Pola Presidencia sinálase que non estando este asunto 
incluído na Orde do Día, faise preciso que pola Corporación se 
adopte acordo declarando a urxencia do mesmo. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, declarou a urxencia do mesmo, 
pasándose de seguido o tratalo. 

Pola Presidencia dase conta de Moción do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE, que transcrita dí: 

"Ante os incumprimentos reiterados por parte da 
Consellería de Educación en canto á posta en funcionamento do 
novo C.P. de Primaria de Redondela, o que consideramos unha 
tomadura de pelo ós cidadáns e un gravísimo deterioro para o 
ensino público, é polo que se solicita do Pleno, o seguinte 
acordo: 

19).- Que a Consellería de Educación se comprometa 
mediante escrito á data de entrada en funcionamento do devandito 
Colexio. 

29).- Expresa-la nosa máis enérxica protesta polo que 
consideramos unha afrenta ós veciños de Redondela, á APA, e ós 
propios alumnos." 

Pola, Presidencia. ábrese cn correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
SR. REI BARREIRO, por este sinálase que. e unha autentica 
sinvergonzería e unha tomadura de pelo a situacion relativa a



posta en funcionamento do novo centro público de primaria, xa que houbo compromiso co Alcalde e a APA para comenzar a funcionar no curso 96-97, logo se dixo que as obras comenzarían 
ó remate do verán, non se sabe si o verán do ano 96 ou do 97, para logo dicir que se pasa ó ano 98. Fala de complicidade do equipo de goberno neste asunto, xa que se lle denega unha petición de Pleno extraordinario para trata-lo mesmo. 

Continúa na súa intervención o citado Sr. Concelleiro dicindo que está no dereito de pedir un Pleno extraordinario, xa 
que segundo o Regulamento as signaturas lle dán dereito a pedi- 
la celebración do Pleno, outro caso é que o Sr. Alcalde acceda, considerando que é unha falta de preocupación do PP de Galicia 
e unha desidia do equipo de goberno, formando parte da filosofía 
do PP de potencia-lo ensino privado, en detrimento do público, 
e repite que o equipo de goberno é cómplice desta situación con 
respecto a Redondela para que o Concelleiro cumprira o seu 
compromiso. 

- Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
SRA. PÉREZ ORGE, por esta maniféstase que apoiará esta Moción xa 
que o seu contido figura entre as súas preguntas formuladas a 
este Pleno. 

Continúa a súa intervención sinalando a citada Sra. 
Concelleira que na Moción de Censura o equipo de goberno dixo 
que ían a ser un modelo de xestión, pero están demostrando que 
non xestionan nada, e remata a súa intervención afirmando que a 
filosofía da Xunta e do PP é a de favorece-lo ensino privado en 
detrimento do ensino público. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
MÍGUEZ DOCAMPO, por este maniféstase que non comparte o equipo 
de goberno o contido da referida Moción, sinalando que sí son 
sensibles á situación existente. 

Pola Presidencia faise constar que hai un problema 
respecto do terreo que non se lle puxo no seu día a disposición 
da Consellería de Educación como esta había solicitado por 
escrito, e que o Sr. Rei Barreiro non lle había contestado. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que nótase que estamos en época de eleccións e que eses 
datos que dá o Concelleiro Sr. Rei Barreiro están no periódico. 
Remata a súa intervención dicindo que se absterán nesta Moción. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
REI BARREIRO, por este maniféstase que non existe_ o 
electoralismo antes citado, senón que califica a situación 
obxecto desta Moción, como de deixadez do equipo de goberno e 
incumprimento dos seus compromisos pola Xunta de Galicia.
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Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira 
SRA: PÉREZ ORGE, pola mesma se sinala que nos temas do ensino o 
equipo de goberno non se molla cando polo BNG ou polo PSdeG-PSOE 
se lles pide que se manifesten en defensa do ensino público. 

I Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
MIGDEZ DOCAMPO, por este sinálase que sigue considerando que a 
posición do Concelleiro Sr. Rei Barreiro é electoralista, e que 
a proposta de préstamo de cincuenta millóns de pesetas que lle 
había feito á Xunta xa sabía que non llo podían aceptar. 

Concedida.a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
REI BARREIRO, por este dáselle un consello ó equipo de goberno 
que é, que si foran intelixentes, votarían a favor da presente 
Moción, xa que porriba dos intereses do citado equipo de 
goberno, están os dos veciños de Redondela. 

Non habendo unanimidade de criterios, se somete a 
votación a presente Moción. 

Efectuada esta, deu o seguinte resultado: Votan a 
favor da presente Moción, os Sres./as Concelleiros/as do PSdeG- 
PSOE (7), e os Sres./as Concelleiros/as do BNG (3). Abstivéronse 
os Sres. Concelleiros/as do PP (6), e os Sres. Concelleiros do 
Grupo Mixto (2). Na súa consecuencia resultou aprobada a citada 
Moción do PSdeG-PSOE.- 

C).- PETICIÓN DE DISCULPAS POR PARTE DO CONCELLEIRO 
SR. ALONSO LEMOS Ó SR. PAZOS DOCAMPO.- 

Concedida.a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este solicítase que o Concelleiro Sr. Alonso 
Lemos se disculpe publicamente polas manifestacións falsas 
feitas nun pleno en relación coa legalidade do negocio da súa 
dona, que afectaba a súa honorabilidade, por ser falsas. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
ALONSO LEMOS, por este sinálase que estaba en trámite a Licencia 
de Apertura, pero que non dispoñía da mesma na época en que fixo 
tales afirmacións, e que foi sen dúbida un argumento político, 
pero que non houbo mala fe, ea pide disculpas polos feitos 
acaecidos. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que no momento no que falou o 
Sr. Alonso Lemos, a referida Licencia xa estaba concedida fai 
anos . '



19.- ROGOS E PREGUNTAS.- 
- Preguntas formuladas polo Grupo Municipal do BNG: 
1.- No Pleno celebrado o 5 de Decembro de 1996 aprobáronse definitivamente os Regulamentos dos Consellos sectoriais de Servicios Sociais, Muller e Xuventude. Como xa houbo tempo dabondo para remata-los trámites burocráticos 

precisos para a súa posta en marcha: 
¿Ten pensado o equipo de goberno proceder á 

constitución dos citados Consellos Sectoriais?. 
¿Cándo pensan facelo?. 

Pola Concelleira SRA. CANAL GOMEZ, respóstallese que 
cando se rematen os trámites se constituirán. 

2.- Os actos institucionais organizados polo Concello 
non poden ser utilizados de maneira partidista polo grupo 
político que estea gobernando. E sobre todo naquelas iniciativas 
que contan co respaldo de tódolos grupos. 

Nas últimas semanas organizáronse, novamente, varios 
actos enmarcados dentro da campaña "Mil Festas máis para a 
Lingua Galega", sen que o equipo de goberno se dignara notificar 
ós restantes membros da Corporación a data de celebración deste 
actos. 

¿Que criterios se seguiron para cursa-las invitaciõns 
ós mesmos?. 

¿Por qué non se invotou ós representantes dos outros 
grupos políticos?. 

Pola Concelleira SRA. BASTOS RODRIGUEZ respóstaselle 
que se invitou a tódolos grupos políticos e que non tiveron 
tales actos ningún criterio político. 

3.- O que está sucedendo coa piscina municipal e de auténtica vergoña. Hai meses que non se observa que se realicen 
traballos nela. Namentras, o Vecindario segue sen poder 
disfrutar desta instalación deportiva, pola inoperancia do 
goberno municipal e do goberno "amigo" da Xunta. 

¿Haberá que esperar a que sexan as autonómicas para 
que nos vendan o producto e a inauguren definitivamente?.
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_ _ _ 
En caso de resposta negativa ¿Pode dar unha data 

definitiva e concreta para a súa posta en funcionamento?. 

_ 

Polo Concelleiro SR. FERNANDEZ MENDEZ, respóstaselle 
que proximamente. 

4.- En Setembro de 1995 aprobouse por unanimidade unha 
mocióndo BNG referente a creación dun rexistro do parque móbil 
municipal. 

Temos preguntado en Varias ocasións, ó anterior 
goberno e tamén a este, sobre a posta en marcha desta iniciativa 
e sempre se nos contesta que "proximamente" sen que ata o 
momento se fixera nada. 

Este é un exemplo da boa xestión que prometían cando 
chgaron ó poder. 

¿Pensan poñer en práctica esta medida?. 

En caso de que a resposta sexa afirmativa ¿Cando 
pensan facelo?. 

Polo Presidente respóstaselle que está ausente o 
Concelleiro Sr. PIÑEIRO COSTAS para poder contesta-la 
debidamente. 

5.- No pasado mes de Decembro o grupo municipal do BNG 
presentou unha moción para a creación do Consello Municipal de 
Cultura que aínda non foi debatida. 

No pleno celebrado o 21 de febreiro preguntouse por 
este tema, contestando a concelleira responsable desta área que 
se debatiría na seguinte comisión, sin que esto se tivera 
producido. 

Tendo en conta que o PP levaba no seu programa 
electoral a creación deste consello: 

¿Pensan vostedes tratar este tema, ou darlle de lado 
porque é unha proposta do BNG?. 

Pola Concelleira SRA. BASTOS RODRÍGUEZ, respóstaselle 
que para a próxima Comisión de Cultura.



6.--Ten o equipo de goberno constancia do estado de 
deterioro no que se atopa a zoa da fonte do Mouro (montóns de 
escombros, pedras enriba da beirrarrúa ...).’ 

¿Pensan adecentar esta zona?. ¿Cando?. 
Repóstaselle polo SR. ALONSO LEMOS que o estado desa 

zona comprobarase polos técnicos D. Angel Toucedo, e en caso 
afirmativo se obrigará a empeza-lo seu cumprimento. 

7.- ¿Cando teñen pensado vostedes soluciona-lo 
deterioro tercermundista do acceso á Pantalla?. 

Respóstaselle pola Presidencia que está en vías de 
solución. 

8.- A tromba de auga caída o domingo pasado anegou a 
zoa de aparcamento situada debaixo da ponte vella e rompeu 
varias tuberías do medio da csota que verten cantidade de auga 
sen que ninguén as arranxara aínda. 

¿Ten pensado o equipo de goberno face-las xestións 
precisas para subsanar esta avería?. 

Respóstaselle a Presidencia que non é de recibo agora. 

- Polo Grupo Municipal do BNG se formulan as seguintes 
preguntas: 

1.- No pleno celebrada o 25 de Abril aprobouse por 
unanimidade unha Moción do BNG relativa á recollida selectiva de 
residuos. Días máis tarde o Concello colocou en distintas zonas 
contenedores para a reciclaxe de vidro e papel sen que se separa 
claramente o destino destes materiais, nin quen se vai encargar 
de recollelos para a súa posterior reciclaxe, nin con que 
frecuencia se vai a facer a recollida. Tendo en conta que os 
contenedores de papel e cartón xa non soportan máis cantidade de 
residuos: 

¿Poderían clarexarnos tódalas cuestións antes 
mencionadas?. 

Polo Presidente se sinala. que non se atopa. neste 
momento o Concelleiro responsable da area correspondente para 
contestarlle. 

2.- O Estado no que se atopa o vertedoiro da Marisma 
supón un grave risco para a saúde pública, tal como denunciou
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nun informe, aparecido na prensa, o responsable de Sanidade de 
Redondela. A situación que se está dando nos últimos meses é 
insostible, con montañas de lixo acumuladas que desbordan a 
capacidade do recinto e que poñen de manifesto a falla de 
xestión do equipo de goberno. 

¿Poden explica-lo porqué desta situación?. 

¿Que pensa face-lo equipo de goberno para solucionar 
este tema?. 

¿Cando pensan cumpri-la súa promesa de limpa-lo 
vertedoiro e rexenerar esta zona da Marisma?. 

Polo Concelleiro SR. ALONSO LEMOS respóstaselle que 
pola empresa URBASER, cunha media de dous camións cada dous días 
sácase o acumulado no vertedoiro, e que cheira máis sen dúbida 
pola removida dos residuos alí existentes. 

3.- A Xunta de Galicia comprometeuse a ter en 
funcionamento o novo Centro de Primaria de Redondela para o 
curso 97/98. A estas alturas do ano, sen que se coñeza nen 
sequer o proxecto, xa é materialmente imposible, por cuestións 
de tempo, que cumpra esta promesa do goberno galego. 

¿Son conscientes dos perxuizos que van causas á 
comunidade educativa deste centro?. 

¿Poden explicar en que momento está a tramitación 
desta obra e que xestións fixo o goberno local para conseguir 
que a construcción do noco colexio sexa un feito e non unha 
simple promesa?. 

Pola Presidencia respóstaselle que se están facendo 
xestións para que se inicie a construcción do edificio o antes 
posible. 

4.- O pasado ano, por primeira vez, o Concello 
organizou un acto institucional para celebra-lo Día da Patria 
Galega, despois de que o Pleno aprobara unha moción do BNG. 

¿Pensa o equipo de goberno actual mante-lo acto 
institucional do 25 de Xullo?. 

A Concelleira SRA. BASTOS RODRIGUEZ, respóstalle que 
na próxima Comisión de Cultura se debatirá o tema.



- Polo Voceiro do Grupo Municipal do PSDEG-PSOE, SR. 
REI BARREIRO, retiránse as preguntas formuladas para este Pleno, 
e solicita que con respecto ó escrito que segundo o Presidente 
dirixiulle a Conselleria de Educación, interesado se lle puxeran 
a disposición os terreos para a construcción do Colexio de 
Educación Primaria, rógalle que lle facilite o documento citado 
ou copia do mesmo. 

E, non habendo máis asuntos que tratar, pola 
Presidencia levantouse a sesión, sendo as vintetrés horas 
cincuenta e cinco minutos da data fixada no encabezamento, en 
proba de todo o que, se extende a presente Acta, que se inscribe 
no Libro dende o folio 069, do Papel Timbrado da Comunidade 
Autónoma de Galicia, Serie A n9 0361312, ata a volta do folio 
085, Serie A n9 0361328, de todo o que, como Secretario, DOU 
FE.- 

O SECRETARIO 

AMADO RICON VIRULEGI LUIS TORRADO VAZQUEZ


